

Title (en)

Travel knife.

Title (de)

Fahrtenmesser.

Title (fr)

Couteau de voyage.

Publication

EP 0484613 A1 19920513 (DE)

Application

EP 91103811 A 19910313

Priority

DE 4033878 A 19901024

Abstract (en)

A travel knife (1), which can be inserted into a sheath (4) to be fastened to the body, in particular to be carried on the belt (8), and can be withdrawn from the sheath (4) without removing the latter, is to be designed in such a way that it can be carried as unobtrusively as possible without impairing its universal function. For this purpose, provision is made according to the invention for the knife sheath (4) to be located horizontally in front of the carrier's waistband during carrying and for the bottom of the knife sheath (4) facing the carrier's body to exhibit a curvature corresponding to the carrier's body curvature in the horizontal cross-section of the waistband region, the knife (1) which can be inserted into the sheath (4) exhibiting, at least in the blade region, an elasticity, as a result of which the knife (1) follows the curvature of the sheath (4) in the inserted state. <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Fahrtenmesser (1), welches in eine am Körper zu befestigende, insbesondere am Gürtel (8) zu tragende Scheide (4) einsteckbar und ohne Entfernung der Scheide (4) aus dieser entnehmbar ist, soll so ausgebildet werden, daß es ohne Beeinträchtigung seiner Universalfunktion möglichst unauffällig getragen werden kann. Hierzu ist erfahrungsgemäß vorgesehen, daß die Messerscheide (4) während des Tragens horizontal vor dem Hosenbund des Trägers liegt und daß der dem Körper des Trägers zugewandte Boden der Messerscheide (4) eine Krümmung aufweist, die der Körperkrümmung des Trägers im horizontalen Querschnitt des Hosenbundbereiches entspricht, wobei das in die Scheide (4) einsteckbare Messer (1) wenigstens im Klingengriffbereich eine Elastizität aufweist, durch welche das Messer (1) im eingesteckten Zustand der Krümmung der Scheide (4) folgt. <IMAGE>

IPC 1-7

B26B 3/06; B26B 29/02

IPC 8 full level

A45F 3/00 (2006.01); **A41F 9/00** (2006.01); **B26B 3/00** (2006.01); **B26B 3/06** (2006.01); **B26B 29/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

A41F 9/002 (2013.01); **B26B 3/06** (2013.01); **B26B 29/025** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 4313230 A 19820202 - CHOVANIEC CLARENCE B
- [A] US 3823421 A 19740716 - COLLINS W
- [A] US 3823422 A 19740716 - FORGETT V
- [A] US 4100655 A 19780718 - LANGLEY GREGORY A
- [A] US 4203167 A 19800520 - COLLINS WALTER W [US]
- [A] US 4848000 A 19890718 - O'DELL DOUGLAS [US]

Cited by

FR2774619A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

DE 4033878 C1 19920102; EP 0484613 A1 19920513; JP H04263890 A 19920918; JP H0747067 B2 19950524

DOCDB simple family (application)

DE 4033878 A 19901024; EP 91103811 A 19910313; JP 30269791 A 19911023